
Doplnění zápisu ze dne 14. 1. 2009
Bod 3. Novelizovaná Koncepce psychiatrické péče

neobsahuje možnost zřizování sociálních lůžek
v psychiatrických léčebnách.

Bod 7. Na žádost pedopsychiatrické sekce uvádí-
me současné přesné údaje o počtu pedopsychiatric-
kých lůžkách v ČR: 140 lůžek na odděleních nemoc-
ničního typu, 233 lůžek na dětských odděleních
psychiatrických léčeben, 260 lůžek v dětských psy-
chiatrických léčebnách.

- Příprava na volby výboru PS: Prof. Kratochvíl
namítá k rozeslané kandidátce, že u navržených
kandidátů nejsou uváděna jejich pracoviště, titu-
ly, event. charakteristiky. Výbor konstatuje, že
organizace voleb probíhá podle stanov
a volebního řádu ČLS JEP, podle dosavadních
zvyklostí a pokynů výboru a volební komise. Čle-
nové výboru jsou voleni ad personam, nikoli jako
zástupci sekcí, pracovišť nebo profesí. Žádní kan-
didáti nejsou preferováni. Bylo podáno celkem 15
návrhů na 29 kandidátů. 4 z nich nevyslovili sou-
hlas se svojí volbou. Hlasuje se tedy o 25 kandi-
dátech. Jejich jména považuje výbor za dostateč-
nou osobní vizitku. Zasedání starého (poslední)
a nového (první) výboru s volbou nových funkci-
onářů se uskuteční 3. 6. 2009 v 11.00 hod.
v knihovně Psychiatrické kliniky 1. LF UK.

- Mgr. Křížková (Guarant) předložila vyúčtování
kongresu WPA v září v Praze. Zisk pro OS Psy-
chiatrie 2008 činí cca 2,3 mil. Kč. Bude použit
hlavně k financování vzniku novelizovaných
vodítek psychiatrické péče a jejich prodiskutová-
ní na konferenci v Karlových Varech.

- Prof. Raboch podal zprávu o účasti na kongresu
WPA ve Florencii.

- Prof. Libiger předložil členům výboru návrhy na
doplnění vyhlášky o postgraduálním vzdělávání.
Doposud sporné jsou: celková délka postgraduál-
ní výchovy 4 nebo 5 let, délka praxe v příbuzných
oborech. Členové výboru mu zašlou své návrhy
obratem.

- Dr. Hermann předložil posudek programu ITA-
REPS. Doporučuje specifikovat, z čeho se skládá
částka přístrojového ohodnocení. Výbor doplnění
doporučuje a vyslovuje souhlas se žádostí
o zařazení do seznamu zdravotních výkonů pro
VZP.

- Dr. Anders referoval o novém postupu v lékové
politice. Ustavuje se nový orgán SÚKL, odbor-

ných společností, VZP a MZd, který provede revi-
zi cen léků. Výrobci léků požadují od odborných
společností předběžné doporučení nových léků
ještě před vlastní registrací.

- Jednání PS se zástupci pojišťoven se dosud neu-
skutečnilo. Bude urgován zprostředkovatel –
Koalice pro zdraví.

- V PL Bohnice probíhá konference o organizaci
psychiatrické péče v ČR v rámci oslav 100 let
trvání léčebny. Výbor s politováním konstatuje,
že nebyl ani přizván, ani informován.

- Výbor nesouhlasí se zřizováním zdravotně-sociál-
ních lůžek, jak jsou definována a navrhována
MZd. Za účelnější považuje podporu rozvoje
komunitní péče a zlepšování medicínské péče
v léčebnách.

- Celosvětově se připravuje Den proti depresi 17.
11. 2009. Konference PS v Karlových Varech
směřuje i k tomuto cíli.

- Zástupci pedopsychiatrické sekce (prim. Čihák,
doc. Pacelt) referovali o aktivitách sekce. Výbor
vzal na vědomí snahu o relativní osamostatnění
oboru pedopsychiatrie při zachování společného
základního kmene výuky s dospělou psychiatrií.
Upozornil na možná rizika zcela samostatného
základního oboru. Pedopsychiatrická sekce má
svoji reprezentaci ve výboru PS v osobě
prof. Drtílkové. Předseda sekce má, stejně jako
i ostatní předsedové sekcí, možnost účastnit se
kdykoli jednání výboru. O zásadních otázkách by
měl být výbor předem informován. Výbor dále
doporučuje, aby Dětská psychiatrická léčebna
Louny byla převedena pod krajské vedení.

- Předseda výboru získal od předsedy ČLS JEP
oprávnění podepisovat smlouvy až do výše
150 000 Kč.

- Předsednictvo ČLS JEP vyslovilo za stanovených
podmínek (finanční příspěvek za rok 2009
200 000 Kč a v dalších letech 50 000 Kč ročně) za
změnu partnera pro výrobu časopisu. O novém
uspořádání předloží ČLS smlouvu.

- Budou vyhlášeny Kuffnerova cena za rok 2008
a Cena výboru Psychiatrické společnosti ČLS
JEP.

- Výbor vzal se souhlasem na vědomí výsledky
voleb do výboru sekce biologické psychiatrie:
Doc. Hosák, předseda, prof. Češková, místopřed-
sedkyně, doc. Přikryl, vědecký sekretář, řed. Drlí-
ková, pokladník, doc. Jirák, předseda revizní
komise.
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- Prozatím nelze vyhovět žádosti generálního
sekretáře WPA o zaslání seznamu e-mailových
adres našich členů. Nedisponujeme totiž souhla-
sem členů se zveřejněním jejich adres.

- V únoru 2009 byla ustavena nová společnost
ČLS JEP – Česká společnost paliativní medicí-
ny. Předsedou výboru je prim. MUDr. L. Kabel-
ka, Ph.D. (ladislav.kabelka@caritas.cz).

- Prim. Konečný úspěšně zastoupil výbor při výbě-

rovém řízení na psychiatrickou péči v Marián-
ských Lázních (MUDr. Pechová).

- K minule projednávané petici Občasného sdru-
žení pomoci duševně nemocným (Ing. Závišek)
podal JUDr. Dostál rozsáhlý rozbor, právní roz-
klad a doporučení na zpřesnění obsahu petice.
Výbor s obsahem souhlasí.

Zapsal MUDr. Pavel Baudiš, CSc.
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- K zápisu z 8. 4. 2009: Dne 12. 5. 2009 v 15.00 hod.
se uskuteční jednání se zástupci pojišťoven, kte-
ré zprostředkovala Koalice pro zdraví. Zúčastní
se prof. Raboch, prof. Češková, prim. Rektor, řed.
Žižka.

- Guarant s.r.o. (Mgr. Křížková) předložila vyúčto-
vání kongresu WPA v Praze. Pokladník ještě
žádá o doplňující informace.

- Guarant s.r.o. navrhl smlouvu mezi Psychiatric-
kou společností ČLS a ČPS o.s. Text ještě pře-
hlédnou, event. doplní, prof. Raboch a prof. Češ-
ková.

- Očekáváme stále vyjádření právníka ČLS JEP
o smlouvě mezi ČLS a Psychiatrickou společnos-
tí o.s. o převedení časopisu. Dr. Anders pověřen
urgencí.

- Konference Etická spolupráce lékařů a farma-
ceutického průmyslu se 19. 5. zúčastní dr. Bau-
diš.

- Pokladník prim. Rektor podal zprávu o hospo-
daření. Znovu konstatoval, že za rok 2008 činila
ztráta našeho časopisu cca 480 000 Kč. Požaduje
návrhy rozpočtů na karlovarskou konferenci
a rozpočet nákladů na vodítka psychiatrické
péče.

- Dr. Žižka připravil dopis pro VZP o zřizování soci-
álních lůžek v psychiatrických léčebnách. V sou-
časné situaci nedoporučeno jejich zřizování. Pre-
ferujeme zlepšení akutních lůžek a diferenciaci
akutní a následné péče. Výbor souhlasí.

- Prim. Zrzavecká a dr. Doubek budou opětně požá-
dáni o vypracování návrhu na zařazení fototera-
pie mezi zdravotnické výkony podle Seznamu.

- Výbor se seznámil s dopisem prezidenta ČLS
JEP o požadavku VZP, aby každá žádost
o úhradu nového druhu péče byla podložena plat-
nými registračními listy a garantována výborem
odborné společnosti.

- Dr. Janů předal písemnou zprávu o konferenci
USME v Budapešti.

- Výbor vzal na vědomí zprávu o jednání pracovní
skupiny psychosomatické sekce pro základní
psychosomatikou péči a znovu konstatuje, že pre-

feruje hlubší a kvalitnější vzdělávání nepsychi-
atrů v psychosomatice.

- Pracovní skupina pro novelizaci Koncepce psy-
chiatrické péče /vedoucí dr. Bašný/ ještě doplnila
v textu změny, které navrhla sekce a Společnost
AT. Nový úplný text bude zveřejněn na interne-
tové stránce do 14 dnů a text původní Koncepce
bude odstraněn.

- Prof. Libiger referoval o legislativních pracích na
přípravě nové vyhlášky o postgraduálním vzdělá-
vání v psychiatrii. Doposud otevřené problémy
jsou: délka vzdělávání (možnost využití 5. roku
pro doplňkovou praxi podle zaměření atestantů),
skladba a délka praxe na odborných pracovištích,
role IPVZ a náplň (zvláště psychoterapie).
V příštím týdnu se sejde komise MZd pro post-
graduální vzdělávání.

- Do soutěže o Kuffnerovu cenu se přihlásilo 7
kandidátů. Výbor rozhodne příště.

- Z iniciativy sekce mladých psychiatrů byl
v zahradě kliniky zasazen nový strom.

- Psychiatrická klinika 1. LF UK pořádá 13. 5.
2009 ve 14.00 hod. slavnostní seminář k 125.
výročí úmrtí B. Smetany.

- Dr. Bašný referoval o činnosti pracovní skupiny
MZd pro rozvoj psychiatrické péče. Práce se
účastní i zástupci pedopsychiatrie, ale nikoli
zástupci komunitní péče. Jedná se o akčním plá-
nu pro duševní zdraví, o stigmatizaci psychiatrie
a dalších tématech.

- Úvodníky pro časopis dodají: prof. Raboch (listo-
pad 2009), prof. Češková (prosinec 2009 , výročí
brněnské kliniky), dr. Anders (leden 2010, změny
ve vydávání časopisu).

- Sl. Králová (Guarant s.r.o.) předložila dva návr-
hy k získávání souhlasu členů Psychiatrické spo-
lečnosti pro využívání jejich internetových adres
ke zlepšení informovanosti. Návrhy předloží čle-
nům výboru písemně.

- Doc. Pavlovský podal zprávu o výsledku voleb
nového výboru: získáno 305 volebních lístků (z
toho 280 korespondenčně, 25 členů volilo osob-
ně). Neplatné lístky nebyly. Bylo zvoleno 11 čle-
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